
Resposta a la Ciutadania del PSC al Ple de 21/4/10 
 
La Sra. Alcaldessa diu: 
“Primer hem de començar segons l’ordre que estableix el ROM, pels 
presidents, presidentes, en aquest cas veig dos presidents que demanen la 
paraula, i a partir d’aquí, quan intervinguin els dos presidents, el president de 
l’Associació de Veïns de Can Clota i el president de l’Associació de Veïns de 
Finestrelles, llavors sí que passaríem al torn de la resta de persones que hi 
assisteixen avui. 
 
Em sembla que recordem bé, primer el Sr. Fernández, el president de 
l’Associació de veïns de Finestrelles.” 
 
El Sr. Fernández diu: 
“Parece ser que al fin se ha cumplido lo que lo que la Asociación de Vecinos de 
Can Clota venimos reivindicando, el problema de los famosos gatos, parece 
que lo hemos solucionado.”  
 
 
La Sra. Alcaldessa diu: 
“El Sr. Paco Felipe té la paraula.” 
 
 
El Sr. Felipe diu: 
“Moltes gràcies, bona nit. Dos temas, en primer lugar sobre las obras de San 
Juan de Dios, el traslado de los transformadores y de los depósitos de presión, 
que se instalan a dos metros de los vecinos, inclusive en un caso hay unos 
vecinos que duermen a dos metros de estos depósitos. 
 
Si bien nos facilitasteis el proyecto civil de obra, necesitaríamos el proyecto de 
Industria con los permisos pertinentes, un informe sobre la seguridad, riesgos, 
higiene de estas instalaciones, la empresa y el ingeniero que firma estas 
instalaciones, en definitiva necesitaríamos el proyecto actual completo, y 
mientras tanto la asociación de vecinos y los propietarios afectados solicitan al 
Ayuntamiento y a los grupos de la oposición que se paren las obras. 
 
Segundo tema: Venimos recibiendo con frecuencia documentos del 
Ayuntamiento y algunas manifestaciones tratándonos de “comunidad de 
propietarios”. Pues bien, si la Asociación de Vecinos se creó en 1923 como 
asociación de propietarios, según los estatutos en 1973 pasa a denominarse 
asociación de propietarios y vecinos, y en 1981, en los estatutos de 1981 sólo 
como asociación de vecinos. 
 
Recordar que quizá sea la asociación más antigua de Esplugues, o una de las 
más antiguas. Decir que en número de socios es el más elevado, en función 
del número de habitantes del barrio, y sin duda decir que el archivo histórico 
que hay en posesión de esta asociación, documentos gráficos y fotografías 
desde 1918 hasta la fecha es una trayectoria importante como para que a la 



asociación de vecinos de una vez se le llame asociación de vecinos, y no 
asociación de propietarios. ¿De acuerdo? Gracias.” 
 
 
El Sr. Giner diu: 
“A la intervenció del Sr. Fernández, doncs perfecte, tomo nota de cada uno de 
los lugares y el número de gatos que nos han indicado. 
 
Pel que fa a la intervenció del Sr. Paco Felipe, de Finestrelles, l’Ajuntament va 
para aquestes obres, i va reclamar una documentació que faltava, i vam actuar. 
El que no podem fer és paralitzar o mantenir la paralització si no hi ha un 
argument jurídic que avali aquesta decisió. 
 
En aquest sentit, els Serveis Tècnics, amb la documentació aportada per Sant 
Joan de Déu, ens diuen que reuneix els requisits per donar la llicència i 
reanudar-se les obres, cosa que nosaltres hem fet. No obstant, no hi ha cap 
inconvenient, i de la mateixa manera que ja li hem facilitat a vostè altra 
informació sobre aquestes obres, completar-la amb la documentació que ens 
demana. 
 
I prenc nota del nom correcte que vostès diuen, Associació de Veïns de 
Finestrelles, i ho passarem als demés departaments.” 
 
 
La Sra. Alcaldessa diu: 
“Molt bé, i ara ja passem a la resta de persones assistents a aquesta sessió del 
ple, i recordo que es podrà formular un màxim de dues intervencions per 
persona, i que cada intervenció tindrà una durada màxima d’un minut, per tant 
ara, el Sr. Genís..., sí, el Sr. Genís Martínez, i la Sra. Eulàlia Herranz. Carme 
Castellví? Carme Castellví, Santi Campo. Doncs tenim quatre paraules 
demanades. Sr. Genís.” 
 
 
El Sr. Martínez diu: 
“Jo et vaig enviar un full, o sigui, un sobre, amb un plec de certa documentació, 
però anava dirigit a tu. En canvi, #, i jo li vaig dir a ell: “No, tu no m’has de dir 
res, sinó que és la...” Jo volia parlar amb tu.” 
 
 
La Sra. Alcaldessa diu: 
“Vostè acabi la intervenció que jo li respondré després. Podem iniciar un torn 
aquí de rèplica i contra..., vostè pregunti el que hagi de preguntar.” 
 
 
El Sr. Martínez diu: 
“(La intervenció del Sr. Martínez no se sent)” 
 
 
 
 



El Sr. Martínez diu: 
“Ja he dit tot el que havia de dir, de moment.” 
 
 
La Sra. Alcaldessa diu: 
“Molt bé, gràcies Sr. Martínez.  
 
 
Molt bé, Sra. Herranz, té la paraula. Voldrà fer intervenir només una qüestió o 
dues? Dues, doncs ara per a la primera té la paraula.” 
 
 
La Sra. Herranz diu: 
“A veure, seguint amb els sorolls de l’hospital de Sant Joan de Déu, amb 
respecte als veïns de Finestrelles, segons el Sr. Enric Giner, i també personal 
de l’hospital, s’ha fet una inversió de 100.000 euros en millorar aquests sorolls. 
Com que l’Ajuntament suposo que controla en què es gasten els diners per 
solucionar els problemes, voldríem que ens passessin per escrit una relació de 
què és el que s’ha fet exactament amb aquests 100.000 euros, perquè els 
sorolls continuen sent-hi, i segueixen essent, i més pronunciats encara. 
 
Llavors, m’agradaria també, si us plau, demanar als grups de l’oposició que ho 
perseguissin una mica, a veure si entre tots aconseguim que després de 20 
anys aquests sorolls desapareguin i deixin dormir als veïns. Aquesta és la 
primera qüestió, val? i la segona qüestió...” 
 
 
La Sra. Alcaldessa diu: 
“Torna a tenir un minut per plantejar la segona.” 
 
 
La Sra. Herranz diu: 
“I la segona qüestió és que al Pla Caufec, suposo que els carrers encara no 
estan, o sigui, que no està entregat encara ni l’assumpte de jardineria ni els 
carrers perquè encara no es pot aparcar. En l’assumpte de jardineria hi ha una 
quantitat de pins morts impressionant. La pregunta, i també això va pels grups 
de l’oposició perquè prengueu nota, és: Esperareu a què us entreguin els 
carrers i tota l’obra perquè després tinguem de pagar els ciutadans la reposició 
dels arbres? Aquesta és una de les preguntes. I l’altra és: Una vegada us hagin 
entregat el que és tots els jardins i tota la zona aquesta, qui la mantindrà, i a 
quin cost?” 
 
 
La Sra. Alcaldessa diu: 
“Molt bé. La Sra. Carme Castellví. Vol plantejar una o dues qüestions?” 
 
 
La Sra. Castellví diu: 
“Ara voldria plantejar una qüestió...” 
 



 
La Sra. Alcaldessa diu: 
“Doncs té vostè un minut.” 
 
 
La Sra. Castellví diu: 
“Doncs va venir la Margarita d’Urbanisme i va prendre nota d’unes quantes 
qüestions que no se si se n’ha parlat al ple de l’Ajuntament o no se n’ha parlat. 
Hi havia una sèrie de qüestions que en un moment no les puc explicar. Es van 
parar les obres. Aleshores, els veïns, en general, creiem que l’hospital té un 
poder decisori com per anar canviant els projectes i acomodar-los al que 
vulguin, perquè ells tenen lloc per fer tot aquests condicionaments, però dóna la 
sensació que vaja, si van empenyent al barri, doncs també el van intimidant, i 
és una sensació que tenim l’Associació de Veïns, en general. 
 
Llavors, les normes de l’hospital crec que les haurien de complir com qualsevol 
hospital, per tant, hauríeu de mirar si els hospitals en general, que jo no ho sé, 
els condicionaments que tenen els tenen dins del recinte o van empenyent als 
veïns del costat, i posen un dipòsit del que sigui, que dius bé, no té cap perill. 
Home, no té cap perill a dos metros de casa meva?, jo no sé si no té cap perill. 
Jo no sé si ho podem permetre això. Jo no sé si vostès tinguessin la casa allà 
al costat, i els veïns que tenim allà ho permetrien. Ara, com que som quatre 
gats, és molt fàcil. Són...” 
 
 
La Sra. Alcaldessa diu: 
“Sra. Castellví, l’hem entès.” 
 
 
La Sra. Castellví diu: 
“Ens teniu com un grupet de gent dèbil que podeu fer amb nosaltres el que 
vulgueu, i dono una paraula...” 
 
 
La Sra. Alcaldessa diu: 
“Se li ha passat el temps, hem de contestar i hem de seguir amb les respostes.” 
 
 
La Sra. Castellví diu: 
“Ho he dit un munt de vegades, que hi ha molta gent de l’Ajuntament i de Sant 
Joan de Déu que hi ha una frase típica que diu: Ja m’agradaria a mi viure en 
una casa d’aquí.” Carai!, però què vol dir això? Que amb això hem d’aguantar-
ho tot? Jo no sé si és que això és correcte o no és correcte, perquè les 
distàncies que hi ha, hauríeu de veure al plànol que hi ha, com s’han inventat 
les mides per sortir l’oxigen de la bombona. I ho sento eh.” 
 
 
La Sra. Alcaldessa diu: 
“No es preocupi. Sr. Santi Campo, té la paraula. Vol fer una o dues 
intervencions? Molt bé, doncs ja pot començar per la primera.” 



 
 
El Sr. Campo diu: 
“La primera és un prec molt curt. Mireu, quan parleu de la gent que som aquí 
baix, que som ciutadans i ciutadanes actius, parleu de ciutadans i ciutadanes, 
no de públic, perquè això no és una obra de teatre sinó un ple municipal, i 
vosaltres no sou actors, sinó que sou representants de la voluntat popular, per 
tant nosaltres som ciutadans i no públic, si us plau. Ho dic una mica a tothom 
perquè de vegades es parla de nosaltres. 
 
Segona qüestió. Us vaig enviar unes preguntes per escrit i la resposta del grup 
socialista, que és qui les ha d’aplicar, m’ha semblat molt decebedora, perquè 
trobo una falta d’empatia total amb les propostes de la gent, i sobretot quan són 
coses fàcils, i és tan fàcil tenir contenta a la gent que amb aquesta actitud de 
dir que aquí nosaltres fem el que ens dóna la gana i per tant no tenim la més 
mínima empatia pel que pensa la gent em sembla una mica preocupant. 
 
Escolteu, és sobre la convocatòria dels plens a la ciutadania. Surt al Pont, ai, a 
la web, ho sabem, però dilluns a la nit encara no havia sortit l’ordre del dia, i 
això no és incompatible, de la mateixa manera que se m’envia una carta per 
convocar-me al Consell de Cultura, també se’m pot enviar un correu electrònic, 
també se’m pot enviar un correu electrònic per convocar-me al ple, no és 
incompatible una cosa amb l’altra, i a mi em sembla una proposta tan raonable 
que quan la denegueu em sembla absolutament il·lògic. 
 
Llavors, tampoc costa gaire enviar un correu dient que hi ha un reglament de 
participació ciutadana que permet que la gent intervingui als plens, tampoc no 
costa gaire, per tant, informar.” 
 
 
El Sr. Giner diu: 
“Sobre la intervenció de la Sra. Eulàlia Herranz, de les obres de l’hospital. 
Nosaltres, des de l’àrea vam facilitar una reunió de l’associació amb l’hospital 
per tractar aquest tema dels sorolls, això va ser, si no recordo malament, la 
setmana passada, i en aquesta reunió hi va haver un representant de l’hospital 
per parlar-ne, de veure el què, de fer unes proves, per tant, en aquest sentit, 
nosaltres atenent la seva denúncia, el que hem fet ha sigut intentar arribar a fer 
una planificació d’accions, i a partir d’aquí una sèrie d’actuacions per millorar la 
situació. És evident, ja els hi dic, i ja responc a altres preguntes i m’avanço, que 
tothom ha de complir la normativa, sigui l’hospital de Sant Joan de Déu, sigui 
un particular, sigui una empresa, sigui qui sigui, això està clar. 
 
Sobre el tema Caufec...” 
 
 
La Sra. Herranz diu: 
“No m’has sentit bé el que he dit, jo vull una relació de en què s’han gastat els 
100.000 euros, m’és igual la reunió #, vull una relació, si us plau, de en què 
s’han gastat els 100.000 euros.” 
 



 
El Sr. Giner diu: 
“Jo l’he entès perfectament, però clar, no hi ha una relació de 100.000 euros 
perquè no ens els hem gastat nosaltres, però sí tenim una relació de les coses 
que s’han fet, i no sé quant hauran costat, diuen que 100.000 euros doncs 
100.000 euros. El que no li diré és amb 100.000 euros han fet tot això, perquè 
no seria veritat, jo no ho sé. 
 
Pel que fa al tema de l’arbrat, que vostè deia, doncs evidentment tot l’arbrat 
que no ha prosperat, que ha mort, s’ha de substituir, i respecte al manteniment 
de la zona verda ja saben vostès que durant cinc anys té obligació de mantenir 
tota la zona verda la junta de compensació. I quant al cost, el que costi, s’ha de 
mantenir en els mateixos estàndards que el conjunt de jardineria del municipi.” 
 
 
El 26 d’abril, i ja és una altra pregunta que no l’ha feta, però el dia 26 d’abril, li 
avanço, hi ha una reunió Ajuntament i Tècnics de l’Hospital de Sant Joan de 
Déu per parlar del tema i fer un calendari.  
 
Les preguntes de la Sra. Carme Castellví, la normativa, Sra. Castellví, és per a 
tothom, i l’hem de fer complir a tothom, el que passa és que si s’acompleix la 
normativa, tampoc tenim instruments per denegar una llicència. Si es compleix 
la normativa, ens agradarà o no ens agradarà, però hem de donar llicència. Ho 
direm d’una manera molt ràpida, l’oportunitat d’una instal·lació, de fer-la o no 
fer-la, no depèn de nosaltres. El control de legalitat, que allò que es faci 
compleixi la normativa sí, és la nostra obligació, per tant, si la instal·lació 
compleix la normativa, la compleix, i no podem negar-nos a donar llicència. Ens 
agradi o no ens agradi.” 
 
 
La Sra. Alcaldessa diu: 
“No, no podem intervenir, jo ho sento molt, té un format. Miri, ara quan acabem, 
amb tranquil·litat en parlem, ara mateix, no cal ni esperar a demà.” 
 
 
El Sr. Giner diu: 
“Quan acabem podem parlar i acabar de concretar aquests temes, o quedar 
per un altre dia per poder-ne parlar més abastament.  
 
Respecte al Sr. Santi Campo, bé, vostè manifesta la seva opinió, que nosaltres 
no compartim sobre que fem el que ens dóna la gana, no és així, no fem el que 
ens dóna la gana, fem el que creiem, i ens podem equivocar, i vostè o potser 
una altra persona, una altra associació, ho faria d’una altra manera, nosaltres 
ho fem com creiem que s’ha de fer. Sí que prenem nota que el dilluns és potser 
justet col·locar al web l’ordre del dia del ple, però pensem que... 
 
(Se sent de fons el Sr. Campo) 
 



Jo prenc nota, com que l’ordre del dia es formula el divendres, pensem que el 
web és un mitjà de comunicació ràpid, i que està a l’abast de tothom, i pensem 
que és un bon canal de comunicació. 
 
I pel que fa a penjar el Reglament de Participació, el ROM, en aquest cas, al 
web, pensem també que és el més directe. Per altra banda saben vostès que 
les associacions i les entitats disposen d’un servei de assessorament a través 
del departament de Servei a les Persones per a qualsevol dubte que hi puguin 
tenir.” 
 
 
La Sra. Alcaldessa diu: 
“I l’última qüestió que plantejava com un prec el Sr. Campo, ho explico per 
segona vegada, i ho explicaré tantes vegades com sigui necessari, però 
simplement el que fem servir és una nomenclatura que es fa servir precisament 
al ROM, allà on diu que la formulació de precs i preguntes, finalitzada la sessió 
del ple, l’alcalde o alcaldessa establirà un torn de precs i preguntes per part del 
públic assistent sobre temes d’interès municipal. Llavors, fem servir simplement 
la denominació que es fa servir en el Reglament Orgànic Municipal, que per 
cert, va estar exposat al públic, va rebre al·legacions, moltes persones de 
manera molt responsable van estar treballant sobre aquest text, i van proposar 
al·legacions, algunes d’elles considerades i estimades, però en canvi nosaltres, 
malauradament, no vam saber veure cap en què se’ns demanés canviar 
aquesta denominació, que és la que fem servir amb tota, com sempre, bona fe, 
i bona voluntat que tenim. Per tant, dit això, s’aixeca la sessió.” 
 
 
El Sr. Pons diu: 
“Ei, un moment, un moment Alcaldessa, em sembla que el Sr. Felipe i la Sra. 
Herranz han demanat també a l’oposició un posicionament o una resposta 
sobre les preguntes que han fet.” 
 
 
La Sra. Alcaldessa diu: 
“No, nosaltres hem entès que prenguin nota, perquè vostès no poden dir quan 
es rebran aquestes obres, nosaltres hem entès perfectament “i prenguin bona 
nota per fer control al govern”, que ho entenc molt bé, que ens han de controlar 
com oposició. Jo crec que la resta de... 
 
 
No, però s’ha aixecat el ple, i ara vostès poden parlar el que vulguin.” 
 
 


